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INTRODUCCIÓ 

 

Aquesta sessió es realitza en el marc del procés participatiu per a l’elaboració del nou 

Reglament de Participació de la ciutat. L’obejctiu d’aquest procés participatiu se centra en 

debatre i recollir propostes que contribueixin al desenvolupament d’un nou Reglament de 

participació per aprofundir en el model de participació del municipi. 

Es preveuen diverses sessions a través de les quals es pretén informar i recollir propostes sobre 

la millora del model participatiu de L’Hospitalet. Així mateix, el procés participatiu també 

contempla un qüestionari obert a la ciutadania, amb l’objectiu d’ampliar i diversificar les eines 

de recollida de propostes.  

Aquesta sessió va centrar-se en presentar el procés participatiu en general, i en recollir 

propostes sobre la millora de les Taules Sectorials i el propi Consell de Ciutat. Inicialment es va 

realitzar una presentació i exposició dels principals aspectes tècnics del procés i, a continuació, 

es va desenvolupar una dinàmica per tal de recollir els temes més rellevants a tenir en compte 

per a la millora del model participació de L’Hospitalet -i en particular de les Taules Sectorials i el 

Consell de Ciutat- des de la perspectiva dels/de les participants a les Taules Sectorials. 

 

 

METODOLOGIA 

 

Per tal de desenvolupar la dinàmica prevista, les persones assistents van treballar en grups per 

tal de reflexionar al voltant de les qüestions següents: 

- Quins aspectes sobre les Taules Sectorials i el Plenari del Consell de Ciutat van bé i cal, 

per tant, mantenir o reforçar al nou Reglament de Participació? 

- Sobre el mateix tema, quins aspectes cal reorientar, afegir o millorar? 

Les persones assistents van disposar de targetes de diferents colors: verdes per als temes que 

funcionen bé i taronges pels temes que cal reorientar, afegir o millorar. 

Es van configurar grups reduïts de treball que van escriure a les targetes tots els temes que van 

considerar en relació a les preguntes anteriors, pensant tant en clau associativa, però també des 

de la participació en general al municipi.  

Una vegada els diversos grups van acabar d’escriure les seves idees, l’equip dinamitzador va 

recollir les targetes i va realitzar una lectura en veu alta alhora que s’anaven ubicant al panell, 

amb l’objectiu d’acabar disposant d’un mapa d’idees sobre els diversos temes aportats per les 

persones participants.  

https://forms.office.com/pages/responsepage.aspx?id=Hg-4RvHwYEGAd5vTlHrjMNGT2FulO9VIujMnoURvGBFURTVEWFlFWEhYS0IxSzVJSUUxSVIzRUNUVi4u&route=shorturl
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DATA, HORA I DURADA DE LA SESSIÓ 

 

Data: 10 de desembre de 2024 

Hora: 18:00 – 19:30 

Lloc: Sala Noble de Ca n’Arús 

 

 

PARTICIPANTS 

 

Van assistir 16 persones 

Assistència inscrita a la sessió: 11 persones 

Assistència no inscrita a la sessió: 5 persones 

Inscripcions per Taules: 

- Taula Sectorial Transició Ecològica: 4 persones 

- Taula Sectorial Drets de la Ciutadania i Cohesió Social: 8 persones 

- Taula Sectorial Cultura: 4 persones 

- Taula Sectorial Promoció Econòmica: 2 persones 

- Taula Sectorial Joventut: 1 persona 

 

APORTACIONS REALITZADES 

 

QUINS ASPECTES FUNCIONEN BÉ I CAL POSAR EN VALOR? 

El suport tècnic per part de l’Ajuntament és un aspecte essencial per al 

bon funcionament de les Taules 

• Funciona bé el suport tècnic de dinamització. 

• Funciona bé la voluntat per a fer les Taules dinàmiques. 

• Les tasques administratives (convocatòries, actes...) són satisfactòries. 

• Bona coordinació de la Taula de Drets de la Ciutadania i Cohesió Social. 
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Les Taules Sectorials són espais oberts i flexibles on es pot treballar de 

manera coordinada entre diversos agents de la ciutat 

• Es valora positivament el fet de poder construir grups de treball autònoms per 

treballar projectes de les pròpies Taules. 

• És fàcil poder aportar idees. 

• Les Taules són obertes quant a la participació de persones interessades, 

entitats... 

• Estableixen un marc de continuïtat dels treballs i el consens entre grups polítics, 

administració i militància associativa i activistes. 

La continuïtat de les Taules entre un mandat i l’altre és quelcom que cal 

blindar i garantir 

• Tot i que no ho recull el Reglament, algunes Taules continuen treballant de facto 

un cop s’acaba el mandat per a enllaçar amb l’altre i és una pràctica molt positiva 

perquè no trenca el treball. Això cal poder reflectir-ho al Reglament. 

Algunes temàtiques concretes funcionen molt bé al municipi 

• Cal posar en valor la generositat municipal amb la cooperació. 

• Alt pressupost en temes de cooperació i zones a on “invertir” 

• L’Espai de Ciutadania funciona molt bé. 

• La Taula Sectorial de Drets de la Ciutadania i Cohesió Social és un referent pel que 

fa al funcionament 

• El Fòrum de les Cultures és un bon espai de transmissió de la diversitat de la 

ciutat i cal recolzar-lo 

 

QUINS ASPECTES CAL REORIENTAR, AFEGIR O MILLORAR? 

Cal cercar eines que garanteixin transversalitat entre les diverses Taules 

Sectorials 

• Més integració entre les Taules per a treballar els punts en comú que actualment 

es treballen de manera independent. 

• Falta informació entre Taules, sobretot en termes de projectes que desenvolupa 

cadascuna. 

• Caldria mirar d’encaixar a les Taules i al Consell de Ciutat els projectes de ciutat, 

com ara bé el Pla de Regeneració Urbana Integral Les Planes – Blocs Florida. 

• Caldria unificar polítiques de participació a nivell metropolità. 
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Actualment els tràmits per a la creació i la formalització de les Taules 

Sectorials no són fàcils 

• Els tràmits per oficialitzar les Taules són llargs i farragosos. 

• Hi ha complicacions burocràtiques en els tràmits, sobretot a nivell administratiu. 

Això també succeeix a altres administracions, com la DIBA. 

Algunes Taules van perdent assistència, cal dinamitzar-les i dotar-les de 

contingut per a que no perdin el quòrum 

• Algunes Taules són repetitives i avorrides. 

• El fet que algunes Taules tinguin poc contingut fa que la gent no assisteixi. 

• Cal poder garantir el personal (RRHH) per al bon funcionament de les Taules. 

• En el cas concret de la Taula Sectorial de Cultura: 

o Igual que la d’habitatge, no s’ha posat en ple funcionament. 

o Cal revisar els objectius per a fer-la més atractiva. 

o Cal dinamització. 

Caldria incorporar metodologies que facilitin la conciliació i que puguin 

contribuir a millorar l’assistència 

• Crear espais de conciliació per ajudar els assistents pot facilitar que la gent que 

no pugui assistir, assisteixi. 

• Les convocatòries haurien de ser híbrides (presencial/online) per facilitar 

l’assistència a les persones que no poden assistir presencialment. 

Cal que els òrgans de participació tinguin una capacitat més decisòria 

• És difícil que s’executin les propostes que sorgeixen dels òrgans. 

S’ha de poder permetre delegar el vot al Consell de Ciutat 

• Dificulta molt la conciliació i la feina el fet de no poder delegar el vot a una altra 

persona de la mateixa entitat al Plenari del Consell de Ciutat. 

• Els aspectes burocràtics són obstacles per a la delegació de vots al Consell de 

Ciutat. També hi ha molta dificultat burocràtica en altres àmbits, com demanar 

el torn al Ple Municipal. 

A algunes Taules Sectorials calen mecanismes per a que l’ordre del dia 

sigui més flexible 

• Molts cops les línies de treball de les Taules Sectorials venen massa marcades a 

nivell tècnic i/o polític. 

Cal més treball comunicatiu envers el treball dels òrgans cap a la 

ciutadania 
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• Cal fer més difusió a través dels canals de què disposa l’Ajuntament (web, 

cartells...). A Barcelona, per exemple, s’informa amb cartells sobre la celebració 

dels consells de Districte/Barri 

• La pàgina web és poc intuïtiva i cal fer molta recerca per trobar allò que es 

necessita. 

Molts consellers/es i la ciutadania en general no coneix què és el Consell 

de Ciutat ni les Taules Sectorials 

• Caldria disposar d’alguna eina (manual, guió...) per a informar sobre els objectius 

i metodologies dels òrgans de participació. 

Cal poder cercar altres temàtiques sobre les Taules Sectorials 

• Necessitat de més espais per a gent sense llar. 

• Creació d’un Consell de Migracions. 

Pel que fa al Consell de Ciutat, cal garantir una dinamització més atractiva 

per a que no sigui un espai molt rígid 

• No agrada que es realitzin presentacions “a toro pasado”, com en el cas dels 

pressupostos. 

• Passa molt temps entre plenaris i això fa que es perdi el fil. 

• Els plenaris són de caire informatiu, sobretot de temes del propi govern 

municipal. 

Cal que el Consell de Ciutat sigui un òrgan de participació més divers i 

representatiu 

• Actualment hi ha poca flexibilitat per a donar veu a plataformes i altres espais i 

moviments de la ciutat que no són al Registre Municipal d’Entitats. 

• Hi ha dificultat per a la participació de ciutadans no consellers/es. 

• Cal millorar la diversitat als òrgans de participació. 

Els Consells de Districte han de ser òrgans més permeables i que permetin 

més participació 

• Als Consells de Districte cal que les fórmules de participació siguin més senzilles. 

 

 

 

 

https://www.lhon-participa.cat/
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IMATGES DE LA SESSIÓ 
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